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23. Акпарс кундемыште 

1. 
погышыла, погышемла, погышетла, погышыжла, погышыштла; 
налшыла, налшемла, налшетла, налшыжла, налшыштла; 
кычалшыла, кычалшемла, кычалшетла, кычалшыжла, кычалшыштла; 
пурышыла, пурышемла, пурышетла, пурышыжла, пурышыштла 
2. 
1. On her way home from the cinema, Rita met her girlfriend. 2. We went to the café on our 
way to the institute 3. When walking past the old tree, Kolya saw a snake. 4. While picking 
wild strawberries, Vitya saw a hare. 5. My grandfather fell asleep reading the newspaper. 
3. 
1. Кино гыч толмыж годым Рита йолташ ӱдыржым вашлие. 2. Институтыш кайымына 
годым ме кафеш пурышна. 3. Тошто пушеҥге воктен эртен кайымыж годым Коля 
кишкым ужо. 4. Чодыраште сн’егым погымыж годым Витя мераҥым ужо. 5. Газетым 
лудмыж годым кочам мален колтыш. 
4. 
1. Пашаш кайышемла, Анушым ужым. 2. Паша гыч толшемла, кевытыш пурышым. 3. 
Пӧртыш пурышыжла, тудо эргыжым ужо. 4. Теплоход дене кайымем годым Озаҥым 
ужым. 5. Спектакльым ончымем годым йочам нерген шоненам. 
5. 
1. солымыж годым 2. ончымына годым/ончышыла, 3. вучымышт годым/вучышыштла, 
4. йӱрмӧ годым 5. возымыж годым/возышыла, 
6. 
1. – Why did you go to Bashkortostan? – I went to Bashkortostan to study the customs of the 
Bashkortostan Maris. 2. – Why did you go to the neighboring village? – We went to help our 
old grandmother. 3. – Why did you come here? – I came to see my friend. 4. – Why did Valya 
go to Kazan by taxi? – He went to get there faster. 
7. 
1b: Уста мастарын ыштымыжым иквереш чумыраш манын, тиде олаш тоштерым почмо. 
2d: Этнографий тоштерым ужаш манын, Чыкмаш миен коштна. 
3a: Эрыкым налаш манын, шуко кредалаш верештын. 
4e: Руш кугыжанышыш ушнаш шонымо нерген каласаш манын, Акпарс шке йолташыже-
влак дене Москошко миен. 
5c: Эстонийыш миен толаш манын, турпутёвкым нальым. 
8. 
1. Echan got up early in the morning to go fishing. 2. Nina bought flour to bake pancakes.  
3. I’ll go the countryside on Sunday to help my grandfather. 4. I bought my little brother an 
ABC book in order to teach him to read. 5. Vasli went to the library to get a book about Akpars. 
6. We went to the forest to collect mushrooms. 7. Yelu went to the shopping center to get 
New Year’s presents. 
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9. 
1. We didn’t only see a windmill, we saw different things too. 2. Not only Charla was 
established in the sixteenth century, other cities were too. 3. (S)he didn’t only write an essay, 
(s)he also made a painting of the city. 4. Not only N. Radishchev passed by 
Chykma/Kozmodemyansk, A. Pushkin did too. 5. Not only the pictures of I. Levitan can be seen 
in the museum, those of K. Bryullov can be as well. 6. The Lithuanian artist Čiurlionis not only 
painted, he wrote music as well. 7. Iruk’s friend can not only sing, (s)he can dance too. 8. Ivan 
Petrovich and his son don’t only go swimming in summer, they go in winter as well. 9. I not 
only love red flowers, I love white and blue ones as well. 10. Echan isn’t only inviting me to 
his birthday, he’s inviting you too. 
10. 
1. Уке, марий кундемыш турист-влак мемнан эл гыч веле огыл, йот элла гычат толыт.  
2. Уке, Озаҥыш мый поезд дене веле огыл, автобус денат коштам. 3. Уке, мый татарла 
веле огыл, чувашлат кутырем. 4. Уке, тудо йылмым веле огыл, этнографийымат шымла. 
5. Уке, 18-ше курым гыч Вознесенский черке веле огыл, Пчелин купечын пӧртшат 
аралалт кодын. 6. Уке, Марий республикыште марий-влак веле огыл, руш-влакат, татар-
влакат, удмурт-влакат, чуваш-влакат илат. 
11. 
1. кугыжа 2. шонаш (-ем) 3. шарнаш (-ем) 4. ойго 5. шӱм 6. негызлаш (-ем) < негыз  
7. кумыл 8. мотор 9. манаш (-ам) 10. сылне 
12. 
1. неле 2. мотор/сылне 3. уста 4. сылнешташ (-ам) 5. мланде 6. ожнысек 7. керташ (-ам) 
8. ий 9. йоча 
14. 
1. мӱкш 2. кишке 3. лыве 4. шыҥа 5. ужава 6. карме 7. шудышырчык 8. кол 
  


